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Ecofact N ord utarbeidet i novem ber 2016 en fagrapport fo r K v æ n a n g e n K r a ftv e r k a s so m sva rte

på en rekke punkter listet opp i et revisjonskrav fra N ordreisa kom m une. N ordreisa kom m une

og ”In te r e s s e g r u p p a for tilb a k e fø r in g a v Stuora M ollisjavri til R eisaelva” ønsket disse punktene

gjennom gått i forbindelse m ed at det ble åpnet for revisjon av konsesjonsreglene gjeld e n d e f o r

Kvæ nangen Kraftverk.

Fagrapporten ble utarbeidet m ed utgangspunkt i et m ulig m instevannslipp tilsvarende Q 95,

0,117 m3/s . Det ble lagt til grunn at en fø rtilstand, altså forhold fø r regulering, var ukjent. D et

har ikke blitt utfø rt noen form for biologiske kartlegginger verken fø r S tuora M ollisjavri ble

overfø rt til K væ nangen eller se n e re. V i har derfor ingen kunnskap om eventuelle fiske b e sta n d e r

i M o llis jo h k a o v e n f o r M o llis f o s s e n u t o v e r e n k e lt e m u n t lig e k ild e r . M o llis f o s s e n e r

va n d rin g sh in d e r fo r a n a d ro m fisk, m e n d e t e r m u lig a t d e t fin n e s b e sta n d e r a v ø rre t o g rø ye i

øvre del av M ollisjohka.

Punktene ble gjennom gått og konklusjonen for sam tlige ble at et m instevannslipp på 0,117 m3/s

ik k e v ille gi noen observerbare effekter for tem aene som ble tatt opp. H ø ringssvar fra flere

in s t a n s e r s ie r s e g e n ig i d is s e k o n k lu s jo n e n e . D e t blir im id le r t id stilt sp ø rsm å l o m e t stø rre slip p

på f.e k s . 1 , 3 e lle r 5 m3/s vil g i stø rre e ffe kt. Et eventuelt høyere slipp m å begrenses oppad til

tils ig e t til S tu o r a M o llis ja v r i, e lle r s v il va n n sta n d e n se n ke s under la v e s t e re g u le rte va n n sta n d .

Hvis det skje r vil stra n d so n e n bli utsatt for forstyrrelser, noe so m vil væ re n e g a tivt fo r

røyebestanden. Med referanse til hydrologisk rapport er m idlere som m ervannfø ring i

Mollisjohka på 2,7 m3/s . Median tilsig til Stuora Mollisjavri ligger på like under 6 m3/s i

begynnelsen av juli og avtar m ot ca 0,5 m3/s i s lu tte n a v august. H vis vi da utelukker

alternativene på 3 og 5 m3/s s e r v i fo r o s s a t e n m e n g d e p å 1 m3/s ka n væ re g je n n o m fø rb a rt å

slip p e ig je n n o m i ju li o g a u g u st. Dette vil tr o lig gi en observerbar økning av vann i M o llis f o s s e n .

Et slipp på 1 m3/s v il d e r im o t ikke g i n o e n e ffe kt fo r d e ø vre d e le n e a v e lva . S w e co h a r i

ve d le g g 8 til re visjo n sd o ku m e n te t: ”A rra n g e m e n t fo r slip p a v m in ste va n n sfø rin g fra S tu o ra

Mollisjavri til Mollisjohka” beskrevet hvordan et hevertsystem må utformes for å kunne slippe en

minstevannsfø r in g p å 0 ,1 1 7 m3/s . Dette krever et rør m ed diam eter 0,35 m og lengde på 930

m. Inntaket vil ligge 40 m inn i magasinet og utløpet vil derfor væ re 890 m ned elvestrengen fra
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vannkanten. Dette er den øverste kilometeren som i dag ligger tørr, og det vil den fortsatt være 

med et rør dimensjonert for minstevannsføring på Q95. Om man øker dette slippet opp til 1 

m3/s kan man anta at disse dimensjonene også vil øke og vannet kommer ikke ut i 

elvestrengen før enda lengre ned.  

Vi kjenner ikke til tilstanden på en eventuell fiskebestand i Mollisjavri ovenfor Mollisfossen, og 

det lar seg derfor ikke gjøre å si noe om hva et slikt slipp vil ha å si for livet i elva. Det er ikke 

anadrom fisk på denne strekningen, og det er usannsynlig at det finnes noen stamme av 

storørret eller annen fisk som vektes som verdifulle bestander.  

Vårt svar på om et økt vannslipp kan gi positive konsekvenser blir derfor at ja, det vil kunne gi 

økt visuell opplevelsesverdien av fossen, men for resten av elva vil det sannsynligvis ha liten 

effekt. En bør også ta i betraktning at etablering og drift av hevertsystem fra vannet til elva vil ha 

negative konsekvenser for øvrig natur i området, både under anleggsfase og driftsfase. Stuora 

Mollisjavri har vært permanent senket fem meter i over 50 år. Vannstanden stiger en del i 

avsmeltingsperioden, men systemet har kommet til en viss grad av likevekt. Et hevertsystem vil 

medføre permanente og synlige installasjoner i området som ellers er et svært avsides og 

uberørt naturområde. Det er også nødvendig med et visst tilsyn og vedlikehold av 

installasjonene, noe som medfører helikoptertrafikk og tilstedeværelse av mennesker. Dette må 

vurderes som en negativ konsekvens for naturmiljøet. Eventuelle positive effekter av 

minstevannføring i Mollesjohka må avveies mot de negative effektene av installasjonene. 
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